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Zastupitelstvo obce na funkční období 2018–2022 bylo ustanoveno dne 31.10.2018 ve 

složení Ing. Vladimír Kalugin – starosta, Milan Šteyr – místostarosta, Jaroslava Bendáková, 

David Janouch, Aleš Paštika, Bc. Lenka Paštiková a Martin Žilka. Paní Bendáková v 02/2019 

odstoupila a nahradila ji p. Martina Emanovská. K jiným personálním změnám nedošlo. 

Zastupitelstvo za své funkční období k 30.6.2022 zasedalo 24x. 

 

1.EKONOMIKA, FINANCE 

Zastupitelstvo ve svém funkčním období věnovalo maximální snahu získat dotační prostředky 

z národních dotačních zdrojů či z operačních programů EU a tím docílit zvýšení kvality života 

v obci. 

Jako jedna z prvních akcí bylo vybudování workautového hřiště u rybníka a rozšíření o další 

prvky v areálu Obecní hospody. Dotace byla financována z Programu 11782 – Podpora 

rozvoje regionů 2019+, Poskytovatel bylo Ministerstvo pro místní rozvoj (dále MMR ČR). 

Dotace činila 70 % oprávněných nákladů – tj. 359 tis. Kč, vlastní zdroje obce činily 154 tis. Kč. 

Slavnostní otevření hřiště bylo dne 4. července 2020. 

Na základě výzvy Ministerstva vnitra (dále MV ČR) byla podána žádost pro JSDH Starý Bydžov 

na pořízení nového dopravního automobilu. Celkové výdaje činily 1 178 tis. Kč, z toho 

dotace MV ČR činila 450 tis. Kč a dalších 300 tis. Kč byla dotace z Královehradeckého kraje. 

Z vlastních zdrojů obce byla hrazena částka 428 tis. Kč. V dalších letech byla jednotka 

dovybavena novým přívěsem (cena 105 tis. Kč.), ponorným čerpadlem (cena 40 tis. Kč), 

kalovým čerpadlem (cena 38 tis. Kč včetně hadic) a motorovou pilou. Stará Avie byla za 10 

tis. Kč prodána soukromému zájemci. 

V 06/20 byla podána žádost o poskytnutí dotace z dotačního fondu Královehradeckého kraje    

na realizaci projektu Přírodní zahrada u MŠ Starý Bydžov. Dotace byla poskytnuta ve výši 

335 tis. Kč, celkové náklady akce činily 519 tis. Kč bez DPH. Rozdíl obec doplatila z vlastních 

zdrojů. Na zahradě MŠ je umístěno celkem 16 herních prvků včetně mlhoviště na zchlazení 

dětí v letních měsících. 

Zastupitelstvo již na samém začátku svého mandátu se věnovalo revitalizaci fary. Nejprve 

byla zpracována variantní studie revitalizace a následně projektová dokumentace pro 

stavební povolení a územní rozhodnutí. Projekt řešil vybudování 6 pečovatelských bytů a 

zachování pobočky České pošty. Žádost o poskytnutí finančních prostředků v rámci 

Podprogramu 117 D064 Podporované byty pro rok 2020 – dotační titul č.1 PČB byla podána 

na Ministerstvo pro místní rozvoj (dále MMR ČR). Celkové náklady akce činily 18 766 tis. Kč, 

dotace činila 3 600 tis. Kč (600 tis kč na 1 byt). Akce byla registrována 25.6.2020 za 

podmínky, že do 30.9. 2020 na ministerstvo bude zaslána smlouva o dílo na základě 

výběrového řízení dle zákona 134/2016 Sb. O zadávání veřejných zakázek. V této lhůtě bylo 

absolutně nereálné vysoutěžit dodavatele, neboť nebyla zpracována dokumentace pro 

provedení stavby, ale pouze dokumentace pro stavební povolení. Zároveň se jedná po 

technické stránce o velmi složitou stavbu. Z tohoto důvodu obec dotaci odmítla. 



V roce 2021 byla vyhlášena Ministerstvem financí ČR (dále MF ČR) Výzva VPS-223-3-2021 

z podprogramu 298D2230-Podpora výstavby, obnovy a provozování komunální 

infrastruktury, poskytovatelem dotace je MFČR, maximální dotace na akci celkem je 10 mil. 

Kč. Jedná se o akce financované z rozhodnutí Poslanecké sněmovny a Vlády ČR. Vzhledem 

k tomu, že dotace je poskytována z kapitoly Veřejné pokladní správy, celá finanční částka 

musí být v daném roce utracena. Z důvodu maximálního urychlení všech přípravných prací 

obec již v průběhu podání žádosti vyhlásila otevřené řízení na zhotovitele stavby. 

Dokumentace pro provedení stavby je již značně podrobnější a z tohoto důvodu došlo 

k nárůstu ceny oproti roku 2020 na částku 21 225 tis. Kč bez DPH. Byl ale předpoklad, že 

v rámci výběrového řízení dojde k poklesu ceny. Nejvhodnější nabídku podala firma STAFIKO 

Poděbrady spol. s.r.o. s cenou 17 890 tis. Kč bez DPH.  

MF ČR obci dne 15.7.2021 sdělilo, že náš projekt vyhověl podmínkám dotační výzvy, ale 

vzhledem k výši finančních prostředků v tomto roce (tj. roku 2021) v rámci dotační výzvy nelze 

projekt zařadit mezi ty, na které bude poskytnuta dotace. O dotaci žádalo celkem 329 

subjektů, dotaci obdrželo pouze 75 subjektů, naše obec se umístila na 102 místě. Problém 

této výzvy byl ten, že do Programu bylo alokováno pouze 329 mil Kč a nárokováno bylo 1 727 

mil. Kč. Celkový převis požadavků byl 5x vyšší, než mohlo být uspokojeno.  

Obec z vlastních zdrojů vložila do tohoto projektu celkem 1 300 tis. Kč. Za tyto finanční 

prostředky byla pořízena studie revitalizace ve třech variantách, dokumentace pro stavební 

povolení a územní řízení, dokumentace pro provedení stavby včetně platného stavebního 

povolení, odborné posudky, sondy apod. Dále byl vysoutěžen i zhotovitel. 

Obec v současné době hledá vhodný dotační titul, který bude vyhovovat zájmům obce, aby 

došlo k realizaci stavby. Všechny potřebné dokumenty včetně platného stavebního povolení 

má obec k dispozici. 

Další investiční akcí v tomto volebním období byly Stavební úpravy a udržovací práce na 

rybníku. Obec zpracovala dotační žádost v rámci podprogramu Ministerstva zemědělství 

(dále jen MZe ČR) „129 393 Podpora opatření na rybnících a malých vodních nádržích ve 

vlastnictví obcí - 2.etapa“. Dotace byla přidělena ve výši 2 000 tis. Kč, celkové náklady dle 

Rozhodnutí o poskytnutí dotace mají činit 4 437 tis. Termín realizace včetně získání 

kolaudačního rozhodnutí byl v Rozhodnutí stanoven na 31.3.2022. 

Smlouva se zhotovitelem Stavební centrum Hlušice s.r.o., který vzešel z výběrového řízení, 

byla podepsaná dne 22.6.2022. Stavbu od samého začátku provázela celá řada problémů. 

Stavba byla zhotovitelem poprvé pozastavena v 09/21, podruhé v 10/21. Vzhledem 

k přetrvájícím problémům byla smlouva ze strany obce v 05/22 vypovězena. S MZe ČR byl 

dohodnut nový termín ukončení stavebních úprav a to 12/22. Proinvestované finanční 

prostředky obec tak nemusí vracet poskytovateli. V současné době bude vypsáno nové 

výběrové řízení na zhotovitele, který započaté stavební práce dokončí. 

 

V roce 2021 bylo požádán Státní fond životního prostředí o příspěvek na výsadbu nových 

stromů v lokalitě ve stezkách. Příspěvek ve výši 158 tis. Kč byl poskytnut a celkem 23 stromů 



vysazeno. Před výsadbou došlo k částečnému vykácení starých topolů, které ohrožovaly 

bezpečnost chodců. O obdobný příspěvek na rok 2022 požádalo i Myslivecké sdružení.  

V dubnu roku 2022 začaly projektové práce na revitalizaci sportovních kabin. Tento objekt 

nebyl v minulosti zkolaudován, takže bylo nutné nejdříve na objekt zpracovat pasport, a tak 

existenci objektu zlegalizovat. Toto se podařilo, Odbor výstavby MÚ Nový Bydžov pasport 

ověřil a tím došlo ke zlegalizování stavby. Následně se zpracovala dokumentace pro stavební 

povolení. Po vyhlášení Výzvy Národní sportovní agenturou bude podána žádost o dotaci. 

Dotační podmínky agentura v současné době zpracovává. Dle zpracovaného rozpočtu 

projektantem cena díla by měla činit 5 076 tis. Kč bez DPH. 

V roce 2020 ve spolupráci s Městem Nový Bydžov se podařilo započat práce na výstavbu 

společné stezky pro cyklisty a pěší Starý Bydžov – Nový Bydžov (první žádost o dotaci na 

zpracování projektové dokumentace byla podána obcí již v roce 2011). Obec se všemi 

dotčenými vlastníky pozemků během roku 2020 uzavřela Smlouvu o budoucí smlouvě 

směnné či kupní, obdobně postupovalo i Město Nový Bydžov na svém katastrálním území. 

Byl proveden znalecký posudek dotčených pozemků. Projektantem byla zpracována 

dokumentace pro stavební povolení a územní rozhodnutí. Nositelem celého projektu je obec 

Starý Bydžov. V 09/21 byl celý projekt konzultován na Státním fondu dopravní infrastruktury 

(dále SFDI) a v 02/2022 podána žádost o poskytnutí dotace. Stavební povolení bylo vydáno 

v 03/2022. 

Zhotovitel cyklostezky vzešlý z výběrového řízení je firma PORR a.s. V roce 2022 obec   obdrží 

příspěvek ze SFDI ve výši 19 689 tis. Kč, celkové náklady dle projektové dokumentace mají 

činit 25 043 tis. Kč.  Rozdíl mezi výši příspěvků a celkovými náklady rovným dílem uhradí 

obec a město Nový Bydžov. Stavební práce začnou 08/22, termín ukončení je 01/23.  

Obec též pro svůj rozvoj investovala z vlastních finančních zdrojů, bez zapojení dotačních 

finančních prostředků. Jako jedna z prvních akcí byla provedena úprava požární nádrže 

vedle hasičárny. Došlo k výměně nefunkčního stavidla za nové (cena 164 tis. Kč bez DPH) a 

k částečnému odbahnění nádrže. 

Fotbalovému klubu bylo pořízeno nové gastro zázemí v kabinách (cena 242 tis. Kč), 

Mysliveckému sdružení byla poskytnuta dar na výměnu všech oken a vchodových dveří 

(cena 67 tis. Kč.).  

V roce 2020 došlo též k celkové rekonstrukci gastra zázemí MŠ v celkové hodnotě 529 tis. 

Kč. Částka byla hrazena z vlastních zdrojů obce a z rezervního fondu MŠ. 

V roce 2021 byl kompletně odborným restaurátory vyčištěn zvon Pražan v kostele sv. 

Prokopa a také bylo provedeno celkové vyčistění zvonice od holubího trusu a částečná nová 

výmalba. Celkové náklady činily 298 tis. Kč).  Došlo též ke generální opravě varhan (cena 60 

tis. Kč) 

V roce 2022 byla vydána dnes kniha Starý Bydžov včera a dnes (cena 175 tis. Kč, náklad 750 

ks). Tato kniha bude darována občanům při příležitosti životního jubilea či prodávána 

ostatním občanům. Kniha bude představena veřejnosti v rámci Dne české státnosti v září t.r. 



V roce 2021 bylo vybudováno schodiště ke hřbitovu včetně zámkové dlažby (cena 170 tis. 

Kč) ke hlavní bráně. 

Vzhledem k havarijní situaci kanálů v obci došlo v roce 2019 k jejich celkové rekonstrukci 

(cena 351 tis. Kč.) 

V roce 2022 byla provedena digitalizace knihovny. Seznamy knih jsou zveřejněny na 

webových stránkách obce v sekci Obecní knihovna. Pokud zdravotní stav občana nedovolí 

navštívit knihovnu osobně, OÚ zajistí doručení vybraných knih do místa bydliště. 

  

2. KOMUNITNÍ ŽIVOT 

Komunitní život, stejně jako v celé republice, byl narušen pandemií COVID 19. Půlku 

volebního období se nekonaly plesy, tvořivé dílny či dětské akce. V prvních dnech nástupu 

pandemie dobrovolníci šili roušky, které byly postupně předávány občanům. SDH po obci 

rozvážel dezinfekci občanům a obec zajištovala též dezinfekci veřejných prostor. Seniorům či 

seniorkám byla na vyzvání zajištěna doprava za nákupy či návštěvu zdravotnického zařízení 

nebo lékárny v Novém Bydžově. 

V právě končícím volebním období vznikly nové společenské akce. V roce 2019 obec 

uspořádala první Staročeské Velikonoce ve Starém Bydžově, v roce 2022 se pořádal druhý 

ročník. V rámci akce se uskutečnilo divadelní představení pro naše děti, výstavka o 

velikonočních zvycích našich předků a došlo též ke zpřístupnění zvonice v kostele sv. 

Prokopa. Před prodejnou potravin Hruška byl postaven přístřešek, ve kterém probíhají 

celoročně tematické výstavky mapující staročeské zvyky. 

V kostele sv. Prokopa vždy v říjnu (mimo covidové roky) proběhl Den České státnosti 

s hudebním vystoupením sólistky Národního divadla v Praze. Vzhledem k omezením v roce 

2020 se byl adventní koncert „pro Vás bez Vás“ streamován v kostele sv. Prokopa na 

platformě YouTube. 

Za volební období proběhlo celkem 5 Letních kin. Na výběru filmu se podílejí spoluobčané, 

kdy v anketě vybírají film, který chtějí zhlédnout. 

 

3. OBECNÍ ÚŘAD 

 V uplynulém volebním období došlo k několika změnám v chodu Obecního úřadu. Obec 

poprvé ve své historii má svůj znak a obecní vlajku, v které se odráží historie obce. Vlajce 

požehnal pan farář Benko z Nechanic dne 25.9.2021 v rámci oslav Dne české státnosti. Na 

výběru znaku se též podíleli občané formou ankety na webových stránkách obce. 

Došlo ke komplexní obnově výpočetní techniky na úřadě, včetně zajištění bezpečnosti všech 

dat. Data jsou zálohovaná jednak na cloudovém uložišti One drive, tak i na externím disku. 

Byly vytvořeny nové emailové účty na doméně starybydzov.cz. Dále byl vytvořen FB profil 

obce. Občané o dění v obci jsou informování čtyřmi kanály – hlášení obecního rozhlasu, 



úřední deska, webové stránky obce a FB. Na webových stránkách obce je umístěna aplikace 

GO obec, ve které krom jiného jsou zakresleny všechny inženýrské sítě. Dále na stránkách 

obce je aplikace Hřbitovy, ve které jsou uvedena data zemřelých na zdejším hřbitově. Obec 

dále zavedla aplikaci Mobilní rozhlas. Občané, kteří se do této aplikace zaregistrovali, 

dostávají formou SMS zprávy či e-mailem okamžité informace o dění v obci. 

V Obecní vinárně byl zřízen sklad na předměty používané při obecních akcí. 

V obci za volební období proběhly ve spolupráci s DSO POCIDLINSKO celkem 4 turnusy 

příměstských táborů. Táborů se účastnilo 50 dětí. Obec na tábory přispěla částkou 50 tis. Kč 

V roce 2019 bylo provedeno vytřídění všech dokumentů nacházejících se v kancelářích OÚ a 

provedena archivace všech dokumentů dle Zákona o archivnictví. Část dokumentů byla 

odbornou firmou skartována, další část byla převezena do oblastního archivu v Hradci 

Králové. 

Obci se podařilo po několika letech dokončit nový Územní plán, který by měl být definitivně 

schválen v tomto roce. 

Obec zřídila termínový vklad u banky J & T, v které jsou uloženy finanční prostředky 

v ekvivalentu 100 tis. Euro. Tato výše finančních prostředků je 100 % pojištěna u České 

národní banky. V současné době činí úrok 5,5 %, vklad se každým rokem obnovuje. 

Spolkům v obci (Myslivecké sdružení, Fotbalový klub a Žůžo klub) je poskytovaná na základě 

jejich žádosti dotace na činnost, kterou schvaluje zastupitelstvo. S přijatou finanční částkou 

spolek hospodaří samostatně a do 30.11. předloží OÚ vyúčtování. Krom toho bylo MS a 

fotbalovému klubu vylepšeno jejich zázemí. 

Zřizovatelem MŠ je obec, která ji také z části financuje. Další prostředky přichází do MŠ ze 

státního rozpočtu. Naše MŠ spolupracuje 

 s obcí, s rodiči a ostatními zainteresovanými partnery. Napomáhá ke zkvalitňování výchovně 

vzdělávací práce, k dobrému chodu mateřské školy a rozšiřuje povědomí veřejnosti o práci 

naší mateřské školy. Mateřská škola byla také ovlivněna dobou covidu. Děti nemohly 

navštěvovat mateřskou školu, nicméně p. učitelky zajišťovaly pro děti distanční vzdělávání. 

Posílaly materiály emailem, komunikovaly s rodiči, pokud bylo třeba. Mimo jiné se také 

aktivně podílely na šití roušek pro občany naší obce, ale i stejnou měrou přispěly rouškami 

do Nemocnice v Novém Bydžově a také do Senior centra v Nechanicích.  

Mateřská škola ve spolupráci s obcí posiluje kulturní a společenské tradice např. vítání 

občánků v obci, Staročeské Velikonoce, rozloučení s prázdninami, rozsvícení vánočního 

stromu a další. 

Spolupráce MŠ s obcí a veřejností přispívá k vytváření dobrých vztahů a týmové spolupráce. 

 

V prosinci roku 2020 obec provedla dotazníkové šetření k tvorbě Programu rozvoje obce na 

období let 2022–2029. Náměty občanů byly v převážné míře do tohoto programu 

zapracovány. Tento program je otevřený materiál, který lze v průběhu let doplňovat a je 

potřebný v některých programech při podávání dotačních žádostí. Program rozvoje obce byl 

schválen v březnu 2022 na třetím jednání zastupitelstva. 



 

4. ZÁVĚR 

V právě končícím volebním období hlavní prioritou byla příprava třech nosných investičních 

akcí. První akce byla Revitalizace fary a vznik 6 malometrážních bytů, které by se za jasně 

definovaných podmínek pronajímaly na dobu určitou. Je zpracována kompletní projektová 

dokumentace včetně stavebního povolení. V současné době se čeká na vhodný dotační titul. 

Zastupitelstvo schválilo, že v objektu bývalé fary nebudou vybodovány sociální byty pro 

nepřizpůsobivé občany. 

Další prioritou bylo vybudování cyklostezky mezi naším obcí a Novým Bydžovem. Dle smlouvy 

o dílo uzavřené se zhotovitelem fa. PORR a.s. stavební práce začaly 1.8.2022 a budou 

ukončeny 17.1.2023. 

Třetí prioritou byla oprava vodní nádrže Panák. V důsledku neprofesiálního přístupu 

zhotovitele došlo k posunu termínu. Nový zhotovitel by měl dílo dokončit do 30.12. t.r. 

Komunitní život byl téměř polovinu funkčního období v důsledku pandemie značně omezen. 

Přesto vznikly nové akce jako Staročeské Velikonoce, koncerty ke Dni České státnosti či 

výstavky v objektu před prodejnou Hruška. Oblibu si získalo letní kino. 

Soukromý developer připravuje v lokalitě pod hřbitovem výstavbu 19 rodinných domků. 

V září bude našim spoluobčanům představena letos vydaná kniha „Starý Bydžov včera a dnes“ 

V tomto volebním období se celkem investovaly nemalé finanční částky, přesto stav financí 

obce je zdravý.  

 

Finanční prostředky obce k 31.12. roku 2018 

• Běžný účet KB Nový Bydžov          270 173 Kč 

• Běžný účet ČNB     11 638 648 Kč 

Celkem      11 908 821 Kč  

 

Finanční prostředky obce k 30.6.2022 

• Běžný učet KB Nový Bydžov          399 392 Kč 

• Běžný účet ČNB                                                                12 490 155 Kč  

• Termínový vklad J + T Banka                                             2 600 000 Kč    

     

Celkem                                                                                     15 489 547 Kč   

 

Dotace do rozpočtu obce za sledované období činily z národních zdrojů a ze zdrojů EU 



• Rok 2018                                                                            1 331 476 Kč 

• Rok 2019                                                                               114 000 Kč 

• Rok 2020                                                                            2 318 359 Kč 

• Rok 2021                                                                            1 075 102 Kč  

Celkem                                                                               4 838 937 Kč  

 

Zastupitelstvo obce děkuje všem spoluobčanům a spoluobčankám, kteří přispěli k rozvoji obce a 

k pomoci při začátku pandemické situace.  

Zastupitelstvo děkuje zaměstnancům obce za práci, kterou odvedli ve prospěch nás všech. 

 

 

                                                     

                                                    

      starosta obce 

 

 

 

Projednáno a schváleno usnesením č. 5.4 na zasedání zastupitelstva konaného dne 18.8.2022 
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